
Kauniaisten Vammaisneuvosto

TOIMINTAKATSAUS vuodelta 2016

Yleistä

Kauniaisten Vammaisneuvosto on toiminut vuodesta 1989. 

Neuvoston tarkoituksena on mm. 
 toimia vammaisalan asiantuntija- ja yhteistyöelimenä ja edunvalvojana
 tehdä aloitteita ja esityksiä viranomaisille ja antaa lausuntoja
 edistää vammaisten henkilöiden, vammaisjärjestöjen ja viranomaisten yhteistyötä
 seurata kaupungin suunnittelua, päätöksentekoa ja toimenpiteitä sekä toimia hallinnon

vammaisasiantuntijana
 edistää tasa-arvoa edesauttamalla vammaisten henkilöiden osallistumista yhteiskunnan eri

toimintoihin
 seurata vammaispoliittisen ohjelman toteutumista

Kauniaisten Sosiaali- terveyslautakunta nimesi toimikaudeksi 2015- 2016 neuvoston jäseniksi:
Vammaisneuvosto järjestäytyi seuraavasti:

Marketta Forsell, puheenjohtaja  Kynnys ry
Monica Tallberg, varapuheenjohtaja  Kauniaisten vammaisten lasten
    ja nuorten tuki ry
Erkki Suvanto   Espoon ja Kauniaisten Hengitys
    yhdistys ry
Hannele Nikkanen   Allergia- ja Astmayhdistys
    Espoo – Länsi-Uusimaa            

Eva Pesonen    Espoon Seudun Näkövammaiset ry
Svenska synskadade i Mellersta Nyland r.f.

Marjatta Sykkö   Espoon Reumayhdistys ry
    Esbo Reumaförening rf  
Varajäsenet:
Niklas Jansson   Steg för steg rf
Jon Tallberg    Steg för steg rf
Mikael Bergman                                                     Jaatinen, vammaisperheiden

monitoimikeskus
Thomas Romantschuk                                            Lihastautiliitto 
Johanna Röholm Espoon Seudun Näkövammaiset ry
Lisbeth Hemgård                                                   Autism- och Asperbergförbundet

Sosiaali- ja terveyslautakunnan edustaja:
Leena Ström                                                   Agneta Selroos, varajäsen

Viranhaltijajäsenet:
Mirjam Vähäsarja                                            Fysioterapia/TK, vastaava fysioterapeutti
Tommi Metsälä       2/2016 asti                                     Rakennuttajapäällikkö
Lennart Långström 3/2016 lähtien Projekti-insinööri



Katja Luomajoki Vammaisneuvoston sihteeri

Toiminta, aloitteet ja lausunnot

Kauden 2015-2016 valintakokous pidettiin 3.12.2014.
Vammaisneuvosto on toimikauden aikana kokoontunut 8 kertaa. 

Maaliskuun 2016 (6/2016) KaunisGranissa oli Kauniaisten, PKS- vammaisneuvostojen ja
pohjoismaiden

toimintaa käsittelevä artikkeli.

1.1..2016 Marketta Forsell osallistui: Pääkaupunkiseudun vammaisneuvostojen
 yhteistyöseminaariin, Iiris-keskus

3.5.2016 Neuvoston kokouksessa Esperi Caren Etelä-Suomen aluepäällikkö Jouni Hélen
 esitteli Uudenmaan Tukituvan kotiin vietäviä tukipalveluita ja tukiasumista.

9.-10.3.2016  Marketta Forsell osallistui: Valtakunnallisen vammaisneuvoston  
VANEn,Vammaisfoorumin ja Vammaisalan pohjoismaisen yhteistyöneuvoston  
kaksipäiväiseen vammaispoliittiseen seminaariin, THL Helsinki

1.1..2016 Marketta Forsell osallistui: PKS- vammaisneuvostojen tilaisuuteen
”Esteettömyysaamupäivä”

 Vantaan kaupungintalolla

2.11.2016       Vanhus- ja vammaisneuvoston yhteiskokous

 Kokouksessa keskusteltiin yleisesti molempia neuvostoja koskevista asioista ja
tiedottamisesta.

 Toivottiin esim. palautetta lähetettyihin lausuntoihin tai parannusehdotuksiin – 
onko ehdotuksia huomioitu jatkosuunnittelussa.

 Villa Bredan alueen rakennusprojektin ajankohtainen tilanne
 Villa Roosa- ja Villa Viola- kerrostalohankkeiden edistyminen. Paikalla hankkeen

pääarkkitehti Mikko Juntura Suunnitteluhuone Oy:ltä.
 Kysymysmerkkejä aiheuttavat lisäksi sote-ratkaisut ja miten nämä tulevat vaikuttamaan

Villa Bredan toimintaan jatkossa.

1.1..2016Marketta Forsell osallistui tilaisuuteen: Vammaiskortin mahdollisuudet, Eurooppalainen
 vammaiskortti
 Eu-komission aloite, EDF European Disability Forum – mukana THL, KVPS, STM,
Kela ja
 Jaatinen ry.

Aloitteet:

 Validiasta tutkimuspyyntö toiminnan tunnettuudesta, puheenjohtaja vastaa Kauniaisten
vammaisneuvoston puolesta.

 PKS- vammaisneuvostojen sopimuksesta pj on yhteydessä Aalto-yliopiston
arkkitehtuurilaitokseen, koskien opinto-ohjelman esteettömyysosiota.



 VANE:lle osoitettu PKS- vammaisneuvostojen yhteisaloite: Vammaisen pysäköintiluvan
käyttö terveysasemilla ja muilla kauppa- tai palvelupaikoilla. 

Neuvoston kokouksissa käsiteltiin mm.:

 Villa Roosa- ja Villa Viola- hankkeiden edistyminen.
 Pyydetään ostoskeskuksen laajennuksen ja Tribuunin uusimmat piirustukset Sirkka

Lambergilta.
 Lennart Långström on selvittänyt julkisen liikenteen yhteyksiä Kaunialaan, viikonloppuisin

kävelyosuus on 0,9 km.
 Käytiin läpi opiskelija Laura Tikkasen puheenjohtajalle esittämiä kysymyksiä

Kauniaisten vammaispoliittisesta ohjelmasta ja vammaispalveluista.
 Rautatieaseman ohjaavat opasteet puuttuvat laiturialueelta, mikä voi aiheuttaa

vaaratilanteita näkövammaisille. Laiturialueen uusi asfaltti peittää kokonaan ohjaavan
reunan. Tämä on laillista vanhoilla asemilla. Tehdään VR:lle kysely laillisuudesta ja
korjausehdotus.

 Kaupungissa tulee olla oma esteettömyysohjelma, ja sen tulee pohjautua valtakunnalliseen
esteettömyysohjeistukseen, YK:n vammaisten henkilöiden oikeuksia koskevaan
yleissopimukseen, joka astui voimaan 10.6.2016.

Lausunnot:

 Lausuntopyyntö koskien Villa Bredan palvelukeskuksen viereen rakennettavan kerrostalon
Villa Roosan lupahakemukseen
 Arkkitehti Tiina Ullrich Suunnitteluhuone Oy:ltä oli läsnä kertomassa piirustuksista

ja vastaamassa kysymyksiin
 Palokunnankujan katusuunnitelma
 Lausunto hallituksen esitysluonnoksesta eduskunnalle maakuntauudistukseksi ja sosiaali-

ja terveydenhuollon järjestämisuudistukseksi sekä niihin liittyviksi laeiksi ja lausunto
sosiaali- ja terveyspalvelujen tuottamista koskevasta hallituksen esitysluonnoksesta

 Bredankujan katusuunnitelma

Vammaisneuvosto ja vanhusneuvosto pyrkivät neuvottelemaan lausuntojen sisällöistä ja
huomioimaan parannus- ja korjausehdotuksia monista eri näkökulmista.

Kaudella 2017-2018 Vammaisneuvosto keskittyy mm. rakennusten ja katujen korjaushankkeisiin
ja uusiin rakennus- ja tiehankkeisiin, ja seuraa Valtakunnallisen Vammaisneuvoston toimintaa.
Jäsenet osallistuvat mahdollisuuksien mukaan toimintaamme liittyviin seminaareihin. Pyrimme
rakentavaan yhteistoimintaan Kauniaisten Vanhusneuvoston ja pääkaupunkiseudun
vammaisneuvostojen ja Kauniaisten kaupungin eri hallintokuntien ja päättävien elinten kanssa.

Panostamme erityisesti Kauniaisten keskustan eri rakennusvaiheiden seurantaan ja
liikenneturvallisuuteen, pyrimme antamaan rakentavia lausuntoja mm. esteettömyyteen liittyvistä
huomioonotettavista seikoista.

Kiitos Vammaisneuvoston jäsenille ja kaikille yhteistyötahoille aktiivisesta toimintavuodesta.

Kauniainen 18.4.2017

Marketta Forsell, pj




